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Årsmelding for 2022 - 2023 
 

Styret har bestått av:  

Leder   Anne Kristin Syverstad  

Kasserer  Thor Christer Blakkestad 

Sekretær  Ida Marie Strekerud  (nestleder) 

Styremedlem  Hege Gjerberg Degnes  

Styremedlem  Helge Kristian Dahl  (verveansvarlig) 

Styremedlem  Harald Solberg 

Styremedlem   Ole Johan Rudsrud 

1.varamedlem  Espen Mostad  

3.varamedlem   Hans-Jürgen Høie 

Representant fra Bygdekvinnelaget:  Borghild Grav Strekerud   

Representant fra Bygdeungdomslaget: Matilde Granli    

 

Valgkomite 

Leder  Rolf Magne Oustorp 

Medlem Ole Christian Steen 

Medlem Øyvind Audsen Slettaøien  

Vara  Anders Melleby Fremmerlid 

 

Styret har avholdt 5 styremøter.  

 

Ord blir fattige når tragedien rammer. Espen Mostad var 1. varamedlem til styret, og døde i en 

arbeidsulykke på gården 9. september 2023. Han var en engasjert og dedikert bonde, men først 

og fremst pappa, kjæreste, familiemedlem og venn til mange.  

 

 

Aktiviteter vi har arrangert eller vært medarrangør til, samt representasjon:  

 

31. okt. 2022  Årsmøte i Rakkestad og Degernes Bondelag, Bondestua. 

4. nov. 2022 Bondepub på Byekroa. 

12. nov. 2022 Åpen slaktedag på Lilleheier Gård 

17.-17. nov. 2022 Ledermøte i Nederland. Helge Kristian Dahl og Hege Gjerberg Degnes 

deltok.  

22. nov. 2022 Markens Grøde arrangerte workshop. Ida Marie Strekerud deltok. 

Nov.  Årsmøte i Bøndenes Hus. Rune Smetana deltok som valgt felles 

representant fra Bondelaget og Degernes Bygdekvinnelag. Kristin 

Syverstad deltok. 

13. des. 2022 HMS-dag på Rakkestad ungdomsskole. 2 fra Norsk Landbruksrådgiving, 

Hege Gjerberg Degnes, Lars Peder Grimsrud, Kristin Syverstad, samt 

Mathilde Granli fra BU.  

25. jan. 2023 Lokallagsmøte i Østfold Bondelag. Kristin Syverstad deltok. 

26. jan. 2023 Møte om regionale miljøkrav, i regi av vannområdene i Østfold. Vi hjalp til 

med servering.  
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2. feb. 2023 Medlemsmøte for å gi innspill til jordbruksforhandlingene. 

9. feb. 2023 Åpent Bygdepratmøte i Bøndernes Hus. Tema: Matberedskap og 

kornlager.  

27. feb. 2023 Medlemsmøte sammen med Rakkestad kommune. Tema: RMP, vann og 

vannmiljø.  

8. mars 2023 Samarbeidsmøte med Rakkestad Sogneselskap, Bondestua. 

15. mars 2023 Samarbeidsmøte med Degernes Landbrukslag, Bøndernes Hus. 

20. mars 2023 Åpent møte i prosjektet «Veien mot bedre jordhelse»  

16. mars 2023 Årsmøte i Østfold Bondelag. Styret deltok med 5 utsendinger.  

30. mars 2023 Årsmøte i Bondestua. Kristin Syverstad og Ida Marie Strekerud deltok.  

22. mars Årsmøte i Bøndernes Hus. Andreas Graff deltok.  

26. april 2022 Lokallagsledermøte i Østfold Bondelag. Kristin Syverstad deltok. 

4. mai 2023 Ledermøte i Østfold Bondelag i forbindelse med statens tilbud i 

jordbruksforhandlingene. Kristin Syverstad og Ole Johan Rudsrud deltok. 

11. mai 2023 Møte om dyreredning, i samarbeid med Rakkestad Brannvesen.  

7. juni 2023 Møte om biogass, Rakkestad kommune. Kristin Syverstad og Helge Kristian 

Dahl deltok. 

8. aug. 2023 Medlemsmøte om forslaget til kommuneplanens arealdel 2023-2035 som 

var på høring.  

2. sept. 2023 Høstlørdag i sentrum. Markens Grøde butikken hadde stand, gjennom 

lokalmatprosjektet vi har sammen med Rakkestad Næringsråd.  

27. sept. 2023 Lokallagssamling i Østfold Bondelag. Ida Marie Strekerud deltok.  

27. sept. 2023 Møte om biogass, Rakkestad. Husdyrprodusenter spesielt invitert. Kristin 

Syverstad og Helge Kristian Dahl deltok.  

 

Vi har deltatt på årsmøter i Rakkestad Bygdekvinnelag og Degernes Bygdekvinnelag.  

 

Vi samarbeider om et potetprosjekt med Rakkestad Gammeltekniske forening og Høitomts 

venner, der elever får være med på å sette poteter om våren og ta opp poteter om høsten. 

Gammelteknisk har ansvar for Os og Bergenhus skole, og Høitomts venner har ansvar for Kirkeng 

skole.  

 

I sympati for våre ukrainske kollegaer, og for å minne om hvor sårbar verdens 

matvareproduksjon er, har flere bønder hatt solsikker i jordekantene i år også. Både på 

Bygdetunet og hos flere bønder kunne alle plukke solsikker og støtte opp om formålet med 

Vipps. En stor takk til alle som har bidratt!  

 

INFORMASJONSARBEID 

Stor takk til alle som sender bilder og tekst til oss! Dette gjør oss godt synlige på sosiale medier, 

og gir alle et innblikk i bønders mangfoldige hverdag.  

• Det har blitt sendt ut medlemsbrev jevnlig gjennom arbeidsåret.  

• På facebook har Rakkestad og Degernes Bondelag om lag 880 følgere, med en økning på 

omtrent 230 følgere siden i fjor.  
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• På Instagram har vi hatt veldig høy aktivitet i år med 300 innlegg. Vi har 300 følgere. 

Innleggene deles også på facebooksiden vår.  

 

NORGES STØRSTE LOKALLAG 

Vi har 564 medlemmer, og er fremdeles det største lokallaget i Norges Bondelag. 

 

BØNDERNES HUS  

Vi er en liten aksjeeier i Bøndernes Hus. Det er et eget husstyre som driver med utleie og 

oppussing. De har gjort en stor innsats med å samle inn penger til å pusse opp huset. Våre 

medlemmer har blitt oppfordret til å bidra på dugnad.  

 

BONDESTUA 

Rakkestad og Degernes Bygdeungdomslag, Rakkestad Bygdekvinnelag og Rakkestad og Degernes 

Bondelag eier Bondestua i Rakkestad. Det er et eget husstyre som ordner med utleie og 

oppussing. 

  

VILTRÅDET 

Harald Solberg har vært Bondelagets og skogeierlagenes representant i viltrådet i Rakkestad 

kommune. I viltrådet har Bondelaget spesielt fokus på villsvin.  

 

RAKKESTAD NÆRINGSRÅD 

Kristin Syverstad har vært vår representant inn i rådet. Vi har hatt et spesielt fokus på biogass, 

Markens Grøde butikken og jordhelseprosjektet vårt.  

 

HØRINGSINNSPILL 

Styret har levert følgende innspill i perioden: 

- Innspill til jordbruksforhandlingene 2023 

- Innspill til høring på kommuneplanens arealdel 2023-2035 

- Innspill til høring på Gryttenutvalgets rapport  

 

PROSJEKTER 

Styret har søkt om og fått bevilget midler til følgende prosjekter i perioden: 

 

- Vekstprogram lokalmatprodusenter: Fått midler til å videreføre våre lokalmatsatning i 

nytt prosjekt, med Rakkestad Næringsråd i spissen. Sidsel Marie Gjerlaug er 

prosjektleder. Markens Grøde butikk er et resultat, og vi gleder oss over at det er så 

mange produsenter som har blitt med.  

 

- Offensivt landbruk i grønne kommuner: Christer Blakkestad er vår representant i 

styringsgruppa. Prosjektet er et samarbeid mellom Rakkestad, Aremark og Marker 

kommuner, og bondelagene i disse kommunene. Målet er å øke interessen for jord og 

jordhelse hos bønder i distriktet, gjennom nettverksbygging, markvandringer og 

fagmøter. Prosjektet går over perioden 2022 til 2024.  

 

- Mer havre til mat og drikke: Vi søkte om kr. 70 000 fra Norges Vel og fikk innvilget kr. 

45 000. Prosjektet skal gjennomføres med fagmøte i løpet av 2023.  

 

- Samarbeid med brannvesenet: Vi ønsker å fortsette samarbeidet om dyreredning og 

bønder som står i brannberedskap.  


